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ODSTRAŇOVÁNÍ VEŘEJNÝCH KONTEJNERŮ NA PAPÍR A PLAST

Informujeme občany, že v budoucnu může docházet  
k odstraňování veřejných kontejnerů na papír a plast, kde 
je pouze rodinná zástavba. Jelikož je v naší obci zaveden 
svoz od domu pro papír a plast, jsou tyto kontejnery  
v rodinných zástavbách pouze doplňkovým sběrem. Spíše 
je žádoucí se veřejných kontejnerů na papír a plast  
zbavovat z důvodu, že tento sběr obsahuje mnohem více  
ostatního odpadu než svoz papíru a plastu přímo od domu. 
Každý kontejner, který budeme mít v plánu odstranit, bude 
předem označen upozorněním. Věříme, že tuto novinku 
nám nebudete zazlívat a oceníte spíše fakt, že stanoviště 

budou čistější. U kontejnerů s papírem a plastem dochází 
k největšímu výskytu odpadu mimo kontejner. 
 Občany, kteří doposud využívali veřejné kontejnery  
na papír a plast, prosíme, aby začali využívat svoz od 
domu. Opravdu je vše jen o zvyku. V rodinném domě 
je schopen každý najít kousek místa na pytel s papírem 
či plastem. U veřejných kontejnerů se papíru a plastu 
sice zbavím hned, ale musím stále chodit do kontejneru  
s odpadem. Svozem od domu se sice papíru a plastu  
nezbavím hned, ale na druhou stranu 14 dní není tak  
dlouhá doba na to, aby mi nashromážděný papír a plast 
doma překážel a zároveň se ušetří cesta s papírem  
a plastem do kontejneru a zpátky. Sběr papíru a plastu  
veřejnými kontejnery není vůbec výhodný pro ty, kteří 
by si chtěli tímto způsobem vytřídit větší slevu v systé-
mu MESOH. Takové rodiny mají slevu kolem 150,- na 
poplatníka, na větší slevu nikdy nedosáhnou. Všem  
občanům, kteří žijí v rodinném domě je doporučováno, 
aby třídili papír a plast z domu, jelikož budou mít ve  
většině případů nárok na mnohem větší slevu na poplat-
ku. Uvolněním míst na stanovištích chceme navýšit počet 
kontejnerů na kov a textil, kterých je po obci málo. 

Lucie Šoupalová, OÚ Bludov

V pondělí 11. března 2024 od 18 do 19:30 hodin se ko-
nalo v kulturním domě 7. jednání obecního zastupitelstva. 
Přítomno bylo všech 15 zastupitelů. Schůzi řídil starosta 
Roman Holinka, ověřovateli zápisu byli zvoleni Stanislav 
Balík a Kateřina Juránková. Zápis, z nějž vychází tento 
článek, vyhotovil tajemník OÚ Zdeněk Kolínek. Zasedá-
ní bylo přenášeno online ve spolupráci s facebookovou 
stránkou Bludnovinky. Starosta R. Holinka informoval  
o plnění úkolů – většina je splněna, zbývající (jež se týkají 
pozemků) čekají se na rozhodnutí MěÚ Šumperk o dělení 
pozemků příp. na podpis smlouvy protistranou. Všechna 
rozhodnutí byla přijata jednomyslně.

Zpráva o činnosti rady a výborů zastupitelstva
Místostarosta Pavel Ston přednesl zprávu o činnosti rady. 
Ta se od schůze zastupitelstva v prosinci sešla čtyřikrát  
a mimo běžnou agendu a to, co předložila zastupitelstvu, 
se zabývala výběrovými řízeními na zhotovitele u těchto 
investičních akcí: opravy stávajících břehů koupaliště, 
elektroúpravy zázemí sester na Penzionu, úpravy akustiky 

7. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE

Ilustrační foto ze 7. zasedání zastupitelstva obce Bludov
foto: Josef Baslar

v Obecním klubu, výměna oken v klubovně nohejbalistů, 
výměna výbojek VO za ledková světla v počtu 156 ks, 
oprava podélného opevnění břehů potoka Vesník. Dále se 
zabývala žádostí o vydržení vlastnického práva pozemku 
19/2 žadatelkami Janou a Amálií Holoušovými, prodlou-
žením pronájmů nebytových prostor v kulturním domě 
pro volnočasové aktivity a kroužky, výzvou k předložení 
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cenové nabídky na zpracování dokumentace pro územ-
ní plán, uzavřením smlouvy na přesměrování likvidace 
čistírenských kalů na bioplynku do Rapotína, výběrem 
zhotovitele pro zednické práce a pro výměnu zrezivělých 
kovových prvků ve Vlčím dole, zpracováním geologické-
ho průzkumu a vrtacích prací v pískovně, peticí občanů 
ohledně kontejneru na plast v Kroupově ulici apod. Zastu-
pitelstvo zprávu schválilo.
 Dále vzalo na vědomí zápisy z jednání kontrolního  
výboru 14.2.2024 a finančního výboru 19.2.2024. Předtím 
předseda finančního výboru Milan Klimeš konstatoval, že 
některé položky kontrolovaných dotací úplně neodpovída-
ly předmětu dotace, ale že je výbor nemůže kontrolovat, 
že to je na komisi kulturní, mládeže a sportu. Na to rea-
goval její předseda S. Balík, který připomněl, že komise 
kontroluje věcnou správnost poskytnutých dotací (tedy 
jestli se daná akce uskutečnila, jestli spolek vyvíjí činnost 
apod.), kontrola dokladů je právě na finančním výboru.

Rozpočtové změny
Starosta R. Holinka okomentoval rozpočtové změny.  
Zastupitelstvo vzalo na vědomí změnu č. 15 z roku 2023, 
která uváděla do souladu rozpočet se skutečností před 
závěrem roku, a č. 1 z roku 2024, která řeší změny ve 
výdajové části v paragrafu kulturní dům. Zastupitelstvo 
schválilo změnu č. 2, která navyšuje příspěvek na doprav-
ní obslužnost. P. Ston doplnil, že daňové příjmy se zatím  
v tomto roce vyvíjejí stejně jako v roce 2023.

Účetní závěrka obce za rok 2023
Zastupitelstvo schválilo účetní závěrku obce za rok 2023, 
a to na základě těchto podkladů: rozvaha, výkaz zisku  
a ztráty, příloha ÚSC, zpráva o výsledcích finančních kon-
trol, inventarizační zpráva, výkaz pro hodnocení plnění 
rozpočtu, hlavní kniha analytická, seznam účetních jed-
notek dílčího konsolidačního celku státu, finanční vypo-
řádání dotací NSA a SFDI, přehled pohledávek a závazků 
2023. V diskusi P. Ston kladně zhodnotil platební morálku 
občanů ohledně poplatků za stočné a místní poplatky.

Dotační program obce
V rámci dotačního programu obce byla v roce 2023 z roz-
počtu rozdělena částka 1.471.500 Kč. Nečerpaná částka 
(která zůstala v rozpočtu) činila 15.000 Kč. Dle podmínek 
programu došlo ke kontrole čerpání dotací finančním vý-
borem. Finanční výbor zkontroloval všechny poskytnuté 
dotace a neshledal žádné pochybení při jejich proplácení. 
Zastupitelstvo vzalo na vědomí informace a přehled  
o čerpání dotací.
 Dále zastupitelstvo projednalo návrh na rozdělení 
obecních dotací na rok 2024. V termínu podání bylo při-
jato 18 žádostí. Některé z nich měly problém se splněním 
schválených dotačních podmínek, kromě jednoho žadatele, 
se však po upozornění stihly včas splnit. Do uzávěrky to 
nezvládl pouze Český svaz ochránců přírody, a to přes-
to, že na podmínky byli žadatelé opakovaně v Bludovanu 

upozorněni. ČSOP nakonec všechny náležitosti splnil až 
několik dní po uzávěrce. Přesto doporučuje rada zastupi-
telstvu, aby se k žádostem ČSOP přistoupilo jako k ostat-
ním. Žádosti posoudily komise kulturní, mládeže a sportu, 
komise sociální a bytová a komise životního prostředí.  
S jejich návrhy se rada ztotožnila. Z projednávání vzešel 
i návrh na drobné úpravy financí pro jednotlivé dotační 
skupiny. Celkově se v roce 2024 rozdělí na těchto dotacích 
1.285.000 Kč.
 V diskusi S. Balík konstatoval, že rozdělování dotací  
v oblasti kulturních spolků bylo o něco jednodušší než  
v minulosti, protože dva velcí žadatelé z minulých let 
(Bludověnka a Páni z Bludova) letos o dotace nežádali. 
Zastupitelstvo návrh komisí a rady schválilo, jednotlivé 
smlouvy budou zveřejněny na obecním webu.

Žádost o prodej bytové jednotky č. 653/11 
(byt v nástavbě) – Olšanky
Manželé Vaňkovi, Lázeňská 653 si podali žádost o odkou-
pení bytové jednotky č. 653/11 na adrese Bludov, Lázeň-
ská 653 (tzv. Olšanské bytovky), kterou mají dlouhodobě 
pronajatou. Jedná se o bytovou jednotku v nástavbě, která 
je vázaná ujednáním v nájemní smlouvě o budoucím pro-
deji bytové jednotky za kupní cenu ve výši 27 % ceny to-
hoto bytu v době uzavření kupní smlouvy. Dle podmínek 
ujednaných v nájemní smlouvě bude prodej bytu za cenu 
446.850 Kč. Zastupitelstvo prodej schválilo.

Žádost o odkup pozemku 1480/2
Bohumil Martinák, Lázeňská 217 Bludov si po výzvě OÚ 
podal žádost o odkup pozemku 1480/2 – zahrada o výměře 
83 m2. Pozemek se nachází v zahradě pana Martináka, za 
jeho domem v ulici Lázeňská. Pan Martinák se o pozemek 
desítky let stará, po odkoupení by pozemek využíval jako 
součást svého ovocného sadu. Komise stavební i životní-
ho prostředí prodej doporučily, rada doporučuje prodejní 
cenu 50 Kč/m2 s tím, že veškeré náklady spojené s odpro-
dejem pozemku půjdou na vrub kupujícího. Zastupitelstvo 
prodej schválilo.

Směna pozemků obec x Ivo Skokan 
Ivo Skokan, Za Školou 832 navrhuje obci následující smě-
nu pozemků. Obecní pozemek do směny – 347 – zahrada 
o výměře 62 m2; jedná se o pozemek v ulici Ve Slévi, 
který je zaplocen a užíván spolu s pozemky pana Skokana 
jako příslušenství k domu čp. 132. Pozemky, které I.  
Skokan nabízí obci do směny: 2319/82 orná půda o výmě-
ře 52 m2 a 2319/83 orná půda o výměře 52 m2, jedná se  
o pozemky podél hranice hřbitova u budované komunika-
ce do nové ulice. Zastupitelstvo směnu schválilo s tím, že 
je bez finančního vyrovnání a správní poplatek při vkladu 
smlouvy do katastru nemovitostí uhradí smluvní strany  
napůl.

Nabídka darování pozemku obci
Jiří Snášel, Stará 83 nabízí obci bezplatné převedení  
pozemku 2289/2 – ostatní plocha/ostatní komunikace  
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o výměře 22 m2 podél obecní cesty k zahrádkám ve  
Vlčím dole. Zastupitelstvo s přijetím tohoto daru souhlasilo. 

Plán financování obnovy kanalizace
Rada předložila zastupitelstvu návrh na vytváření finanč-
ních rezerv pro případnou obnovu majetku čistírny odpad-
ních vod a kanalizace v podobě Plánu financování obnovy 
kanalizace. Jde o dokument, který obec musí podle práv-
ních norem mít. Zastupitelstvo jej schválilo.

Odměny členů zastupitelstva
Jelikož se novelizovala právní úprava, z níž se vychází  
při stanovení odměn uvolněným i neuvolněným členům 
zastupitelstva, bylo zapotřebí nové rozhodnutí zastupitel-
stva v této věci. Zastupitelstvo potvrdilo dřívější mechani-
smus, a sice že neuvolněným členům bude vyplácena po-
lovina maximální možné částky (ta je závislá na velikos-
ti obce). Nově od 1. dubna bude hrubá měsíční odměna 
místostarosty 21.315 Kč, člena rady 4.732 Kč, předsedy 
výboru nebo komise (členů zastupitelstva) 2.366 Kč,  
člena výboru nebo komise (členů zastupitelstva) 1.965 Kč 
a členů zastupitelstva 1.183 Kč. Odměny se rozhodnutím 
zastupitelstva nesčítají.

Změna OZV o místním poplatku z pobytu
Starosta informoval, že OÚ obdržel dopis od Oto Bösera 
včetně právního posouzení od Josefa Sedláčka st. Dle 
jejich názoru existují jisté výkladové pochybnosti  
k zákonu č. 565/1990 Sb. o místních poplatcích (osvobo-
zení od poplatku z pobytu) – zjednodušeně řečeno jde o to,  
že O. Böser navrhuje, aby od placení poplatků byly osvo-
bozeny nikoli pouze ubytované osoby, které vykonávají 
sezónní práce, ale všichni, kdo jsou na území obce uby-
továni za účelem provádění jakékoliv pracovní činnosti.
 K výkladovému sporu se vyjádřila právní kancelář, 
která provádí pro obec právní služby, dále ministerstvo 
vnitra a krajský úřad – všichni odmítli, že by byla zákonná 
úprava nejednoznačná. Rada přesto předložila zastupitel-
stvu, pokud by se v něm našla vůle, alternativní znění vy-
hlášky o poplatcích, která obsahovala navrženou změnu.
 V diskusi P. Ston informoval, že nebude hlasovat pro 
změnu vyhlášky, která řeší diskutabilní osvobození od 
symbolického poplatku 20,- Kč za noc, nehledě na to, že 
stávající vyhláška je platná něco přes dva měsíce. S. Balík 
se připojil, že nebude také hlasovat pro změnu vyhlášky. 
Dle jeho názoru je systémové, když obec zapracovala do 
vyhlášky osvobození, která vyplývají ze zákona, a žádné 
další. K tomu se připojil i starosta. Zastupitelstvo 14 hlasy 
(J. Sedláček ml. nehlasoval) změnu vyhlášky odmítlo.

Diskuse
V závěrečné diskusi přečetla Marcela Březinová již něko-
likátý dopis Josefa Hruby, podle kterého opakovaně upo-
zorňuje, že místní národní výbor neodborně prodal část 
veřejné komunikace, manipuloval s geometrickým plánem 
zaměřujícím hranice pozemku a rodina Frankova posta-
vila plot na sporné hranici bez povolení v sedmdesátých 

a osmdesátých letech minulého století. Dopis rozpoutal 
dlouhou debatu, která skončila doporučením zastupitelů, 
aby se p. Hruba obrátil v dané věci na soud.
 Jakub Matějček se dotázal, v jaké fázi zpracování je 
řešení dopravní situace u základní školy. Starosta odpově-
děl, že snahou obce je v průběhu roku doladit projektovou 
dokumentaci, předpokládá to především vyřešení otázky 
posunutí Pomníku padlých o několik metrů a současné  
řešení dopravní situace směrem na Bohutín v návaznosti 
na novou bytovou výstavbu za základní školou a v příštím 
roce začít s realizací. 
 Dále se J. Matějček dotázal, jestli je uvažováno  
s otevřeným provozem víceúčelového sportovního areálu 
pro veřejnost. Starosta odpověděl, že po špatných zku-
šenostech a způsobených škodách při využívání areálu 
přes zimu bez dohledu správců se plnému otevření pro  
veřejnost brání. M. Klimeš reagoval, že pro vyřádění dětí  
a mládeže chybí obyčejné nízkoúdržbové hřiště.
 Marie Znojová se z pléna dotázala, jestli obec uvažuje 
s bezbariérovým vstupem do zámeckého parku. Starosta 
odpověděl, že snahou obce je bezbariérový přístup pro  
kočárky a imobilní realizovat. Řešení se nabízí, bude zpra-
cováno projekčně.
Jana Holinková se z pléna dotázala, jestli bude vystavě-
na cyklostezka od Dobeše k Habermannově vile. Starosta 
odpověděl, že je zadána projektová dokumentace mostku 
přes Vitonínský potok, příští rok uvažuje obec s výstavou 
cyklostezky.

Stanislav Balík ml.
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ROZHOVOR S PŘEDSEDKYNÍ ŠKOLSKÉ RADY BLUDOVSKÉ ZÁKLADNÍ ŠKOLY BARBOROU SEDLÁČKOVOU

Občané se mohou podílet na správě věcí veřejných na místní 
úrovni různými způsoby – v zastupitelstvu, v komisích a výborech 
apod. Jedním ze způsobů je práce ve školské radě. A právě jí je 
věnován další rozhovor s Barborou Sedláčkovou, roz. Jílkovou. 
Řada z vás ji zná z její aktivní práce v místní farnosti či  
v charitních službách. Jsme spolužáky ze školky i ze školy, takže 
si i v tomto rozhovoru budeme tykat.

Za pár měsíců bude končit funkční období stávající školské 
rady bludovské základní školy. Mohla bys nám, jako její před-
sedkyně, přiblížit její fungování? Jak se školská rada tvoří – 
kdo členy navrhuje, kdo a na jak dlouho je jmenuje?
V první řadě bych chtěla poděkovat za možnost uskutečnění to-
hoto rozhovoru – víš dobře, že se mi do něj moc nechtělo, funk-
ce předsedy školské rady mi nepřipadla natolik atraktivní, aby 
na toto téma musel být veden jeden z prvních rozhovorů v nové 
rubrice Bludovanu. Beru to ale jako velkou výzvu a jedinečnou 
možnost čtenářům Bludovanu a hlavně rodičům dětí navštěvují-
cích bludovskou základní školu trochu více přiblížit fungování 
školské rady. Pro někoho to možná budou zcela nové informace, 
někdo zde třeba může objevit možnost, jak se aktivně spolupo-
dílet na fungování a zvelebování našeho bludovského školství. 
Tak pojďme tedy na to.
 Fungování školské rady je upraveno školským zákonem. 
Školskou radu zřizuje zřizovatel školy (v našem případě tedy 
obec Bludov), ten zároveň určuje i počet členů. Třetinu členů 
jmenuje zřizovatel, třetinu si volí rodiče žáků a třetinu si mezi 
sebou volí pedagogičtí pracovníci školy. Bludovská školská rada 
má 9 členů – 3 členové jsou zástupci obce, 3 členové jsou z řad 
rodičů a 3 členové z řad učitelů.
 Na zasedání školské rady mohou být zváni i hosté – v našem 
případě je vždy přizvána ředitelka školy (která ze zákona nemů-
že být členem). Její přítomnost u jednání vnímáme jako přínos-
nou, ať z hlediska poskytování informací o škole, tak i z důvodu 
možnosti rychlejšího řešení různých projednávaných podnětů. 
Od minulého roku na jednání zveme ještě i radního Rady obce 
Bludov, který má na obci na starost oblast školství.
 Školská rada zasedá nejméně dvakrát ročně. Funkční  
období členů školské rady je tři roky, na svém první zasedání si 
vždy volí svého předsedu. Já jsem členem školské rady již druhé 
funkční období (tentokrát jako předseda).
 Jak jsi již zmínil, v tomto školním roce bude naše funkční 
období končit a proběhnou další volby. Je to tedy příležitost  
i pro další rodiče, kteří by se chtěli aktivně zapojit.
 Kdo by se tedy chtěl ucházet o členství ve školské radě, tak 
se může nahlásit ve škole přímo paní ředitelce v termínu, který 

bude určen školou (koncem tohoto školního roku). Z jmen zá-
jemců bude sestavena kandidátka, z níž budou rodiče vybírat, 
koho by chtěli ve školské radě mít. Termín voleb bývá obvykle 
shodný s termínem posledních třídních schůzek školního roku. 
Podmínkou členství rodiče ve školské radě je mít po celou dobu 
funkčního období své dítě na této škole.
 Stejně tak budou i pedagogové volit ze svého středu tři  
nové členy a rada obce jmenuje další tři. První zasedání nové 
školské rady proběhne na začátku školního roku 2024/2025, 
tedy na podzim.

Kdo je v současnosti členem naší školské rady?
Jak jsem již zmínila, školskou radu tvoří tři zástupci obce  
(aktuálně Ty, Marie Konečná a Zdeňka Musílková), dále tři  
zástupci školy (Irena Dokoupilová, Hana Hlavatá a Martina  
Hrdinová) a tři zástupci z řad rodičů (Lenka Ehlerová, Pavla  
Juřinová a já). Kontakty na jednotlivé členy jsou uvedeny na 
webových stránkách školy v sekci O škole – Školská rada. 
Zde jsou zveřejněny i zápisy z jednání, pokud by chtěl někdo  
nahlédnout 
(https://www.zsbludov.cz/index.php/skolni-rad-vnirni-rady/).

Co patří ze zákona k hlavním kompetencím školské rady?
Školská rada je orgánem školy a její členové mají možnost podí-
let se na správě školy. Kompetence školské rady jsou dány škol-
ským zákonem – rada se např. vyjadřuje k návrhům školních 
vzdělávacích programů, schvaluje výroční zprávu školy a školní 
řád, projednává návrh rozpočtu na další rok, navrhuje opatření 
ke zlepšení hospodaření, podílí se na zpracování koncepčních 
záměrů rozvoje školy, projednává inspekční zprávy České školní 
inspekce apod. Jak je vidět, rozsah činnosti školské rady je  
poměrně pestrý, ale jedná se spíše o koncepční záležitosti, škol-
ská rada např. neprojednává různé individuální záležitosti či 
problémy jednotlivých žáků, to patří spíše na třídní schůzky  
a jednání s třídním učitelem.

Co je podle Tebe hlavním smyslem její činnosti?
Obecně bych řekla, že školská rada vytváří prostor pro  
zamyšlení, jak by mohla škola fungovat lépe, ale i ke společ-
nému zhodnocení, co se dělá dobře. Velice kladně hodnotím  
i tu možnost, že se mohou na jednom místě setkat rodiče, učitelé  
a zřizovatel – každý zainteresovaný jiným způsobem, ale společ-
ně se podílející na jedné společné věci.

Na bludovskou školu jsi chodila Ty, Tvoje sestra a maminka, 
Tvoje děti. Máš tak možnost jakéhosi srovnání, a navíc vidíš  
i dovnitř jako předsedkyně školské rady. Co se Ti na součas-
ném fungování školy líbí?
Pokud bych srovnávala současnost s dobou mých školních let na 
této škole, tak musím zmínit současnou podstatně větší volnost. 
Moji vrstevníci určitě vzpomenou na některé paní učitelky, v je-
jichž hodinách jsme celých 45 minut seděli nehnutě s rukama za 
zády a nedovolili jsme si ani mrknout, natož hlasitě vyrušovat, 
a pokud se někdo odvážil zívnout, tak se musel jít k umyvadlu 
opláchnout studenou vodou. A pokud náhodou dítě dostalo po-
známku, tak doma na něj čekalo další „kázeňské opatření“, a ne 
že si rodiče šli do školy stěžovat na učitele, co si to vůči jejich 
děťátku dovolil. Ale myslím si, že taková nějaká určitá disciplí-
na není na škodu, dítě se naučí dodržovat pravidla a brát ohledy  
i na ostatní. 
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 Ale zase na druhou stranu v současně době je obrovské 
množství možností a příležitostí, které za našich mladých let  
nebyly, vyučuje se jiným stylem, jsou různé projekty a progra-
my, aktivně se učí cizí jazyky, děti mají možnost někam vyces-
tovat, určitě je i otevřenější komunikace mezi vedením školy  
a žáky i jejich rodiči. A samozřejmě technické vybavení školy  
a jednotlivých tříd je také někde úplně jinde než tenkrát.

Co mohou dělat rodiče či občané Bludova, když mají nějaký 
návrh pro jednání školské rady?
Pokud někdo má nějaký návrh či podnět, který spadá do kom-
petencí školské rady, tak určitě může kontaktovat její jednotlivé 
členy. Za každý podnět budeme rádi.
 Ovšem zasedání probíhají zpravidla jen 2x do roka (na začát-
ku školního roku a pak na jeho konci), takže není možné na věc 
reagovat urgentně. Jak jsem ale již také zmiňovala, školská rada 
by neměla řešit jednotlivé osobní problémy, ale spíše koncepční 
záležitosti. 
 Pokud by někdo měl nějaký neodkladný problém či nějaká 
záležitost by vyžadovala rychlejšího řešení, je také možnost  
se obrátit přímo na vedení školy, kde budou určitě ochotni vás 
vyslechnout a zkusit najít nějaké vhodné řešení.
 Zde bych chtěla ale zmínit ještě jednu možnost, jak by 
se rodiče mohli aktivně zapojit do dění ve škole a být pro ni  
přínosem – při škole funguje Spolek rodičů a přátel Základní 
školy Karla staršího ze Žerotína Bludov. Tento spolek má za 
úkol organizačně, materiálně a finančně podporovat aktivity 
školy, pořádat kulturní a společenské akce a pořádat sběr od-
padových a dalších surovin. Do spolku se může aktivně zapo-
jit každý, není tu podmínka žádného zvolení či jmenování, jak  
v případě školské rady, je otevřený všem. Bohužel této příle-
žitosti skoro nikdo nevyužívá a je smutné, když se na schůzku 
spolku z řad rodičů dostaví jen pár jedinců (pokud vůbec někdo). 
Tímto bych tedy chtěla rodiče povzbudit, aby zvážili svou pří-
padnou aktivitu i zde. Schůzky spolku bývají ve škole zpravidla 
po třídních schůzkách.

A nakonec přece jenom ještě trošku osobně. 
Mohla by ses čtenářům Bludovanu krátce představit?
Narodila jsem se v Zábřeze, ale jinak celý život žiji v Bludově 
(a jsem za to moc ráda :-)). Základní školu jsem tedy vychodila 
zde, jak jsem již zmiňovala. Po absolvování šumperského gym-
názia jsem na Zdravotně sociální fakultě Ostravské univerzity 
vystudovala bakalářský studijní obor sociálně zdravotní a geri-
atrická péče. Navazující magisterské studium jsem si původně 
zvolila na Fakultě sociálních studií Masarykovy univerzity (obor 
sociální politika a sociální práce), ale obsah studia nenaplňoval 
mé představy (což bych snad před Tebou ani neměla říkat nahlas, 
když v současné době jsi na této fakultě děkanem – ale pevně  
věřím, že Ty si to nebereš nijak osobně :-)). Přestoupila jsem 
tedy a magisterský titul jsem získala na Pedagogické fakultě 
Univerzity Hradec Králové, obor sociální práce.
 No a sociální práci se věnuji celý svůj profesní život – 18 let 
jsem byla zaměstnána na Charitě Zábřeh (sociální pracovnice  
a později i jako vedoucí Občanské poradny, k tomu navíc ve-
doucí Půjčovny zdravotních pomůcek a koordinátor potravinové 
a materiální pomoci). V současné době už skoro tři roky pracuji 
jako vedoucí sociálně aktivizačního úseku v Domově pro  
seniory ve Štítech.
 Navíc jsem již několik let členem farní rady Farnosti Bludov 
a od roku 2021 přísedící Okresního soudu v Šumperku (což je 
jen tak mimochodem také velice zajímavá zkušenost).
 Jsem vdaná a mám dvě děti – patnáctiletého Toníka, který 

je teď v 9. třídě na bludovské základce (takže mi to členství  
ve školské radě vyšlo přesně do ukončení jeho školní docházky), 
a osmnáctiletou Zuzku, která studuje ve 3. ročníku Střední  
pedagogické školy v Přerově.
 Ve svém volnu moc ráda jezdím na kole, běžkuju a chodím 
po horách – hory jsou prostě moje srdcovka (i když moje  
kolena a moje plíce na to často mívají jiný názor :-)). No a také 
ráda cestuju, zatím jsem byla v 15 různých evropských státech 
(v některých i několikrát), velice vděčná jsem např. za návštěvu 
Islandu, který byl úžasný. Plánuju navštívit ještě i další země, 
tak doufám, že to vše vyjde. 

Báro, děkuji Ti za rozhovor. Ať se Ti dobře chodí po horách!  
A ať se daří i školské radě a celé škole v dalším funkčním  
období.

Stanislav Balík ml.
fotka: archiv B. Sedláčkové

Pokud máte tip na rozhovor s někým, kdo je s Bludovem 
spojený, napište na mail: bludovan@bludov.cz nebo to řekněte 
vedoucí kulturního domu. 

Kulturní dům Bludov pořádá zájezd
 pro děti a doprovod

Muzeum letecké  
a pozemní techniky Vyškov

a
ZOO a Dinopark Vyškov

Sobota 4. května 2024
 odjezd v 8.00  od Kulturního domu Bludov

Děti  500.- Kč, dospělí 600.- Kč
/vstupné do muzea a Dinoparku, cesta autobusem/

Přihlášky v KD Bludov
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Čas neúprosně letí a 6. dubna si 
připomínáme 10. výročí úmrtí 
Pavla Bojka
Zavzpomínejte s námi. 
Manželka a synové.

Dne 30. dubna 2024 uplyne již rok, co nás 
navždy opustila manželka, maminka, 
babička a prababička paní 
Růžena Sládková
Za tichou vzpomínku děkujeme všem,  
kdo jste ji znali a měli rádi. Manžel a děti  
s rodinami. 

VZPOMÍNKA

KULTURNÍ A SPOLEČENSKÝ ŽIVOT 

Našim spoluobčanům přejeme 
pevné zdraví, mnoho štěstí a radosti ze života!

Jubilanti

POZVÁNKA NA AKCE  POZVÁNKA NA AKCE  
V DUBNU:V DUBNU:
7.4.   16:00  Včelí medvídci zpívají – pohádka /KD/
11.4. 18:00  Saša Ryvolová: Kuba – cestopisná beseda /kinosál KD/
13.4.  20:00 Aprílový bál /KD/
19.4. 18:30  Vojta K. Tomáško – recitál folkové legendy /KD/
23.4.  10:00, 15:00  Den Země – ukliďme svět /Bludov a okolí/
27.4.  od 9:00   Bylinkový jarmark /zámecká oranžerie/
28.4.  14:00  Co šeptají stromy – vernisáž výstavy fotografií 
   /lázně kavárna/

V měsíci dubnu oslaví  
významné životní jubileum:
Růžena Janíčková
Terezie Snášelová
Františka Matějíčková
Marie Člupná
Miloš Římský
Josef Řežucha
Jaromír Gloza
František Pelc
Vlasta Effenbergerová
Jitka Kvapilíková
Vlastislav Pecháček

Divadelní představení plné známých písniček podle 
pohádkové klasiky přiveze do Bludova Divadlo Věž Brno  
v neděli 7. dubna v 16 hodin. Diváci v Kulturním domě 
Bludov zhlédnou příběh postaviček ze známého večerníčku 
plný nádherných písniček v novém zpracování.
 Kromě čmeláka Čmeldy uvidí třeba brouka Kvapníka, 
zamilovaného Pučmelouda, tancující Berušku, pošťáka 
Huňáčka, Babičku, loupeživého strašáka Čmelobuba  
a také malého čmeláčka Bzumdíka, který se bude učit  
létat. Chybět nebudou originální melodie Petra Skoumala. 
 Vstupné na pohádku činí 100 korun, děti do tří let mají 
vstup zdarma. 

Trampka a dlouholetá životní partnerka známého tramp-
ského písničkáře Wabiho Ryvoly, nezávislá spisovatelka  
a publicistka Saša Ryvolová, přiveze autentický pohled na 
magický „ostrov svobody“, který navštívila v roce 2021. 
 Výprava proti proudu času očima nezávislého  
cestovatele se uskuteční ve čtvrtek 11. dubna v kinosále 
Kulturního domu Bludov od 18 hodin. Návštěvníci tak 
mohou nahlédnout do země mnoha protikladů, do země 
Che Guevary i Ernesta Hemingwaye… Uvidí okázalá 
koloniální sídla i chátrající paláce Havany, bělostné 
pláže a průzračně modré moře v kontrastu s chudinskými 
čtvrtěmi kdysi překrásných měst a frontami na cokoliv. 
Chybět nebudou ani tabákové plantáže a úchvatná příroda 
bizarních homolí kopců Valle de Viňales, země revoluce, 
rumu a žhavých rytmů, růžových plameňáků i temné  
historie. To všechno je Kuba dnešních dnů! 
 Vstupné na cestopisnou besedu činí 70 korun. 

Folková legenda Vojta „Kiďák“ Tomáško vystoupí  
s hudebním recitálem v pátek 19. dubna v Kulturním 
domě v Bludově. Písničkách z Lokte nad Ohří přiveze  
své nejpopulárnější skladby. 
 Hudebník je známý jako zakladatel a bývalý člen 
loketské trampské skupiny Roháči, s níž vystupoval od  
jejího založení v roce 1975 až do roku 1984. Je držitelem 
několika Port. V současnosti vystupuje sólově. Je autorem 
téměř 300 písní a písňových textů, také celé řady  
humorných povídek. Jeho písně jsou pilířem repertoáru 
Roháčů, píše i pro další interprety a skupiny, mj. pro  
Věru Martinovou.
 Folkový koncert začne v 18.30 hodin. Cena vstupného 
činí 130 korun. Předprodej vstupenek a rezervace míst  
v kulturním domě probíhá od 2. dubna. 

bh

PŘEDSTAVENÍ PRO DĚTI: 
VČELÍ MEDVÍDCI ZPÍVAJÍ

VIVA CUBA! 
S CESTOVATELKOU SAŠOU RYVOLOVOU

KONCERT PÍSNIČKÁŘE VOJTY K. TOMÁŠKA
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Klaudie ŠimkováAmálie Turková Adam Hudos

Benedikt BřezinaJáchym Smékal
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VYDAŘENÁ NÁVŠTĚVA BLUTU V  MUZEU SILNIC VE VIKÝŘOVICÍCH

SPOLKY A ORGANIZACE

ZŠ BLUDOV

MORAVSKÝ ZVONEČEK 2024
Lidová hudba a lidové písničky většinou nemají známého 
autora. Zpívá se v nich o přirozených lidských potřebách  
a tužbách, nejčastěji o lásce, práci a přírodě. Lidové 

UDÁLO SE

V březnovém Bludovanu jsem pěl chválu na zprovozněné 
silniční obchvaty – bludovský a chromečský. Je to 
skvělé! Zároveň jsem opětovně upozornil na nedostatečné 
usměrnění tranzitní nákladní dopravy mimo Bludov.  
Lázeňskou ulicí stále proudí nákladní automobily ve 
směru Ostrava – Hradec Králové. Proč?
 Protože trasa po chromečském obchvatu je cca o 3 km 
delší než jízda přes Bludov. Protože na zasedání zastu-
pitelstva nebyly ze strany vedení obce podány žádné  
informace, zda došlo k nějakému jednání s orgány k tomu 
určenými a zda se této úpravy v dopravním značení 
dočkáme, oslovil jsem Mgr. Jindřicha Macha, investičního 
technika Ředitelství silnic a dálnic s otázkou, jak v této 
situaci pokračovat. Jeho odpověď byla prostá – oddalující 
řešení až do doby po úplném dokončení obou obchvatů 
(letní měsíce roku 2024). Cituji část jeho odpovědi:  
„…s ohledem na stávající průběh dokončení obou staveb 
je prozatím neúčelné v této věci konat určité kroky. Ty 
bude možné provádět po dokončení staveb.“

CHVÁLA OBCHVATŮM! – POKRAČOVÁNÍ č. 2

Zákaz vjezdu nákladních automobilů 
(doplnit o tonáž 10 t a dodatkovou tabulku 

TRANSIT se šipkou)

 Je tedy třeba čekat. Ale podle neoficiální informace 
doplnění dvou dopravních značek (Zákaz vjezdu náklad-
ních vozidel nad 10 tun) bude možné až po vyřazení 
silnice vedoucí přes Bludov ze sítě silnic I. třídy. A 
další informace od osob blízkých silničním úřadům: tato  
„operace“ potrvá min. tři roky! Což je až absurdní: stavaři 
jsou za tři roky schopni postavit oba obchvaty za několik 
miliard korun a vyřazení silnice bude trvat úředníkům 
rovněž tři roky. Přitom silnice bude dál silnicí. Jen je 
třeba přikázat řidičům nákladních vozidel, aby využívali  
obchvaty, které nás stály už zmíněné miliardy korun.
 Opravdu se smíříme s tím, že  holt to tak je a my s tím 
nic nenaděláme?
 Za občany Bludova, především za ty,  

kteří bydlí podél ulice Lázeňské
Milan Klimeš

Ve středu 20.3.2024 jsme se se sdružením senior-
ských turistů BluTu vydali na návštěvu Muzea silnic 
ve Vikýřovicích. Nejprve jsme se linkovým autobusem 
přemístili do Šumperka. Poté jsme od nádrží došli kolem 
řeky Desné do Muzea. Muzeum provozuje Vlastivědné 
muzeum Šumperk pod vedením paní ředitelky Aleny 
Turkové. V současné době jsou 3 stěžejní výstavy: stálá, 
která přibližuje pohnutý osud vynikajících podnikatelů  
19. století – rodiny Kleinů. Druhá, rovněž stálá, ukazuje 
různé mostní konstrukce a jejich stavbu. Třetí se věnuje 
mapám a dalším způsobům zakreslení tras silnic.
 Ve výstavní síni v horním patře je v současné době  
výstava Barevné proměny – obrazy a fotografie autorů 
sdružení výtvarníků NASLISE. Tato díla ukazují 
především přírodu a dění v našem nejbližším okolí. Tady 
na nás čekal pan Josef Baslar – jeden z autorů vystavených 
děl. Podrobně nás seznámil jak se svojí tvorbou, tak  
s pracemi dalších vystavovatelů. Na závěr jsme si  
prohlédli také volnou plochu nádvoří muzea, kde jsou 
rozmístěny stavební stroje a různé mostní konstrukce 
(např. ocelová lávka pro pěší, kterou mnozí z nás  

pamatují z ulice Lidické v Šumperku, po níž se chodívalo 
nad železniční tratí).
 Po prohlídce Muzea jsme pokračovali kolem 
třemešských rybníků do zámečku na  Třemešku, kde jsme 
si vypili skvělou kávu a ochutnali ještě skvělejší zákusky.  
Tím byl završen přichystaný program a každý z účastníků  
se po vlastní ose odebral k domovu.

Milan Klimeš
foto: Milan Klimeš

písničky se většinou šířily ústním podáním, třeba tak, 
že matka zpívala doma svým dětem a ty její písně  
odposlouchaly. Tímto způsobem se lidové písničky dědí  
z generace na generaci a přecházejí od jednoho člověka  
k druhému.
 Aby ani dnes lidová písnička nezanikla, probíhá 
každoročně v Šumperku ve středisku volného času  



Bludovan 11

Bludovan 3/2024

PŘIJÍMACÍ ZKOUŠKY „NANEČISTO“
12. duben – to je datum, ke kterému se teď upíná  
pozornost žáků 9. ročníků. Čeká je totiž jedna z prvních 
velkých zkoušek jejich života – přijímací řízení na 
střední školy. V letošní školním roce si mohly děti  
vybrat hned tři střední školy, na kterých by ve svém  
studiu rády pokračovaly. U těchto škol následně určily  
svou preferenci a na základě výsledků přijímacího  
řízení pak budou přijaty. Je opravdu chvályhodné, že si 
důležitost oné zkoušky žáci opravdu uvědomují a velmi 
svědomitě se na ni připravují. Vyučující matematiky  
i českého jazyka jsou jim v tom velkou oporou, neboť  
se žáky pravidelně konzultují možná úskalí přijímacích 
testů. V odpoledních hodinách po vyučování prochází  
testy z minulých let a snaží se dětem dodat jistotu  
a sebedůvěru, která je při takovéto zkoušce velmi  
užitečná.
 Škola koncem února pro děti uspořádala přijímací 
zkoušky „nanečisto“, kdy měly možnost vyzkoušet si 
celkovou atmosféru, time management a srovnat své 
výsledky v testu s vrstevníky. Dle slov dětí, byla tato 
zkušenost velmi cenná. Spousta z žáků se zklidnila,  
když viděla své výsledky, někteří dokonce ve svém úsilí 
přidali, což nás všechny velmi těší. Nezbývá než všem 
popřát, aby i ty pravé přijímačky proběhly dle jejich 
představ a aby se jim veškerá píle vyplatila!
     kolektiv vyučujících 

českého jazyka a matematiky

RECITAČNÍ SOUTĚŽ NA 1. STUPNI
Letos se uskutečnil další ročník školního kola recitační 
soutěže. Nejprve proběhla třídní kola, kde si jednotliví žáci 
vyzkoušeli přednést báseň před svými spolužáky. Potom se 
ti nejlepší, ale také ti, kteří si to chtěli vyzkoušet, zúčastnili 
školního kola. A účast byla vskutku velká! Soutěžící dali 
do svého vystoupení všechno a předvedli skvělý výkon. 
Žákyně třetího ročníku Michaela Opravilová vedle soutěžní 
básně dokonce přednesla velice zdařilou báseň vlastní.
Kdo nakonec stanul na stupních vítězů?
1. ročník:  1. Tereza Kulhajová, 2. Felix Johann Barbeau 
 3. Sofie Tomanová
2. ročník:  1. Filip Martinko, 2. Alexa Braxatorisová, 
 3. Marek Švesták
3. ročník:  1. Michaela Opravilová, 2. Karolína Minářová,  
 Jonas Gaël Barbeau, 3. Teodor Kulhaj
4. a 5. ročník: 1. Ludmila Švestáková, 2. Tereza Píšková,        
                    3. Nikol Richterová

Komín okresní kolo soutěže ve zpěvu hanáckých  
lidových písní. Naše škola letos vyslala tři nejlepší 
zpěvačky z prvního stupně. Byly to Karolína Minářová  
a Michaela Opravilová ze III. A a Ludmila Švestáková  
ze IV. A. I přes velkou konkurenci mezi zpěváky  
a nervozitu před kamerou a porotou, byla všechna tři 
děvčata úspěšná. Získala ocenění ve stříbrném a zlatém 
pásmu a jedna, i přes lehké nachlazení, dokonce  
postupuje do krajského kola, které se koná za měsíc  
v Prostějově.
 Všem třem děvčatům moc gratulujeme a Lidušce 
budeme v dubnu držet pěsti.
     Hana Tomanová

Okrskové kolo proběhlo v polovině března při SVČ Doris 
Šumperk. Naši školu reprezentovali v jednotlivých  
kategoriích:
1. kategorie – 2. a 3. ročník: 
Michaela Opravilová,  Jonas Gaël Barbeau
2. kategorie – 4. a 5. ročník: 
Ludmila Švestáková, Tereza Píšková
Do okresního kola postoupila Michaela Opravilová.
Držme jí palce a popřejme jí hodně úspěchů!
     Blanka Pavelková
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PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR 2024
Školní družina na letní prázdniny připravuje příměstský 
tábor. Tábor je určen pro děti z 1. stupně naší základní 
školy. Nabízíme dětem bohatý program na celý den  
a večer se děti vrací domů k rodině.
Název: Vývoj lidstva
Termín: 26.8.2024 – 30.8.2024
Cena: 1.000,- Kč
Program: celotáborová hra, soutěže venku i v budově, 
rukodělné práce, celodenní výlet, vycházky a hry  
v přírodě, sportovní aktivity. Děti dochází na tábor denně 
ráno mezi 7:30 a 8:00 hodinou, odpoledne odchází mezi 
16:00 a 16:30 hodinou. V ceně je zahrnutý pitný režim na 
celý den, oběd, cestovné a vstupné. Podrobnější informace 
najdete na webových stránkách školy.
Upozornění: Z důvodu rekonstrukce školní jídelny 
budeme mít zajištěný pouze oběd a pitný režim, děti 
si budou nosit vlastní svačinku z domu. Děkujeme za  
pochopení.
        Soňa Nikolovová
 vedoucí vychovatelka

VAŘENÍ V ANGLICKÉM JAZYCE
Alespoň jednou do roka se v rámci hodiny anglického  
jazyka snažíme navštívit kuchyňku. V rámci výuky 
reálií se učíme nejen výuku praktického jazyka formou  
konverzace a rozšiřování slovní zásoby, ale také se sezna-
mujeme s anglickými zvyky, tradicemi či jídlem. Snažíme 
se vždy volit jednoduché recepty, které se dají zvládnout 
během jedné hodiny. Žáci nejprve pozorují video recept, 
kde je jim v angličtině popsán postup a pozorují, jak  
jídlo připravit a co by mělo vzniknout. Před samotným 
vařením dostanou recept s ingrediencemi, které musí 
předem koupit a potom pečlivě navážit. Pak už dochází  
k rozdělení úkolů a učitel pomalu a pečlivě popisuje, co 
mají žáci udělat. Slovní zásobu rozšiřujeme vizuálně, 
učíme se například vybavení kuchyně a jednotlivé  
pokyny. Tentokrát měli žáci 8. tříd za úkol upéct  
YORKSHIRE PUDDING. Není to puding z jorkšíra, 
jak se podle názvu zdá, ale jedná se o typickou  
anglickou přílohu. Je to vlastně palačinkové těsto nalité 
do rozžhaveného oleje. To v troubě způsobí, že se těsto 
nafoukne do velkých rozměrů a doslova roste před očima. 
Abychom čas dostatečně vyplnili, připravili jsme ještě 
HONEYCOMB, což je sladkost podobná karamelu. Zde 
jsme také využili chemickou reakci, kdy se za použití 
jedlé sody objem cukru mnohonásobně zvětší a změní se 
v hustou pěnu. Po ztuhnutí je sladkost velmi tvrdá a musí 
se rozbít kladívkem. To byla pro kluky největší zábava.                  

Natálie Navrátilová

UPOZORNĚNÍ – JARNÍ ŠKOLNÍ SBĚR PAPÍRU JE ZRUŠEN
Jarní sběr papíru ve škole je bohužel opět zrušen. 
Důvodem je trvající nezájem firem, které se výkupem 
papíru zabývají. Pokud se situace změní, budeme vás  
o tom včas informovat.

foto: archiv ZŠ Bludov

ZÁKLADNÍ ŠKOLA KARLA STARŠÍHO 
ZE ŽEROTÍNA BLUDOV

 Vás zve k
ZÁPISU do 1. ročníku

pro školní rok 2024/2025

Zápis dětí  do 1. ročníku bude probíhat 
v úterý 16. dubna 2024 od 9:30 do 17:30 hodin 

ve staré budově školy.

Veškeré aktuální informace k průběhu zápisu 
najdete na stránkách školy: www.zsbludov.cz  
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Mnozí z vás jste jistě zaregistrovali, že od poloviny  
pro-since jsou ve veřejných prostorách před MŠ a v ZŠ  
Bludov umístěny nádoby na hliníkový odpad. Děti i rodiče  
zde mohou odkládat například plechovky od nápojů a další 
hliníkové obaly. Obsah nádob je pravidelně svážen do  
sběrných surovin a získané prostředky putují na obnovu 
kostelíčka Božího Těla nad Bludovem. Děje se tak právě 
díky milé vstřícnosti ředitelek obou zařízení, Mgr. Ilony 
Křivohlávkové a Mgr. Kateřiny Nétkové. 
 Do sběru hliníkových obalů se během posledních  
měsíců zapojily také některé bludovské domácnosti. V této 
souvislosti musím zmínit zejména aktivitu paní Zdeňky 
Galiszové, která společně se svou sestrou na pravidelných 
procházkách doslova čistí Bludov a okolí od pohozených 
nápojových plechovek. 
 Plastové pytle s hliníkovými obaly si můžeme po dohodě 
vyzvednout přímo u vás doma. Stačí kontaktovat pana 
Františka Janíčka na čísle 776 128 865 a domluvit termín. 
Děkujeme.

Karel Směšný 
foto: Spolek pro Kostelíček Božího Těla

HLINÍK SE ODSTĚHOVAL DO BLUDOVA POZVÁNKA NA ZÁPIS DĚTÍ DO  
MŠ BLUDOV DNE 9. 5. 2024

Vážení rodiče, srdečně Vás zveme k zápisu 
do MŠ Bludov pro školní rok 2024/2025,  
který se bude konat ve čtvrtek 9. 5. 2024 

od 8 – 15 hodin.

Zákonní zástupci k zápisu do MŠ doloží:
• rodný list dítěte

• občanský průkaz
• vyplněnou přihlášku k předškolnímu vzdělávání

• lékařem potvrzené vyjádření o zdravotním stavu dítěte  
a prodělaném očkování dle očkovacího kalendáře

   Zápisu do MŠ bude předcházet „Den otevřených dveří“ 
2. 5. 2024 od 8 do 12 hodin. 

Vy i Vaše děti budete mít možnost seznámit se s prostředím MŠ  
a jejími zaměstnanci. V tento den obdržíte, v případě zájmu, 

přihlášku k předškolnímu vzdělávání a další potřebné formuláře. 
Veškeré informace k zápisu do MŠ budou s dostatečným 

předstihem vloženy na webové stránky školy.

Těšíme se na společné setkání 

Vystoupením pro bludovské seniory 3.12.2023 jsme  
loňský rok neukončili. Ještě v prosinci jsme potěšili našimi 
tanečky obyvatele domova důchodců v Zábřehu a na 
závěrečném večeru 29.12. jsme z našeho pohledu úspěšný 
rok 2023 zakončili. Při živé hudbě kromě kamarádů 
ze šumperského klubu Old country dance nás potěšila 
nečekaná přítomnost nových přátel tohoto žánru ze spolku 
tzv. „batůžkářů“.
 A už na 20. ledna nového roku si část našeho souboru 
připravila žádané vystoupení na ples hasičů v Rovensku.   
Současně jsme byli osloveni zástupci ZOD Žichlínek  
u Lanškrouna s žádostí o předtančení 9.3.2024 na jejich 
plese. Naše dva vstupy pro nové diváky ze sousedního 
kraje byly sledovány se zájmem a odměněny potleskem. 
Měli jsme z toho dobrý pocit a radost. Toto nám vždy 
dodá chuť pokračovat v reprezentaci Bludova. (viz foto)
 V současné době je v plném nasazení příprava  
Aprílového bálu 13.4.2024, na který zveme všechny 
příznivce dobré hudby a tance nejen z Bludova a okolí. 
Čtenáři Bludovanu možná uvítají naši informaci o termínu 

OKÉNKO TANEČNÍHO KLUBU POHODÁŘI BLUDOV

oblastního kola „Trampské porty“, která bude 27.4.2024 
od 14 hod. ve Velkých Losinách.

       Marie Člupná, Josef Matýsek
       foto: archiv TK Pohodáři
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Bludovští sportovně založení senioři zahajují letos již  
desátou sezonu společných vycházek a výletů. Ze začátku 
se scházelo jen do deseti Bludováků chtivých vycházek,  
postupně se přidávají další a další, takže nyní není  
výjimkou, že se nás sejde 30–35.
 Přes zimu se setkáváme v obecním klubu, abychom 
se společně rozloučili se starým rokem a přivítali nový, 
oslavili MDŽ i narozeniny, prohlédli si fotografie  

BluTu

NOVINÁŘI PÁTRAJÍCÍ PO MOTIVU VRAŽDY

V pátek 15. března 2024 se bludovští skauti, skautky, 
vlčata a světlušky sešli u klubovny v očekávání všemi 
oblíbené akce – Přespání v klubovně. Jako první jsme byli 
uvedeni do improvizovaného casina, kde jsme hráli různé 
deskové hry (Jumanji, Poker, Člověče nezlob se atd.)  
o „peníze“. Za ně jsme si v bance mohli koupit pití a něco 
sladkého na zub.
 Po večeři nás čekala výprava „Do království  
Mordoru“. Bylo to náročné a vysilující, ale nakonec jsme 
to všichni úspěšně absolvovali! Potom jsme měli ještě 
chvíli do zavírací doby casina, a tak jsme šli ještě chvíli 
pokračovat ve hrách v klubovně, vlčata a světlušky 
ale hráli Hlídače. Po setmění jsme se vydali v tichosti  
prozkoumat okolí a rozjímat o předešlém dni. A pak už  
jen připravit spacáky a spát.
 Jenže po půl jedné ráno nás skauty vzbudil řev, výstřel 
a „mrtvé tělo“ na podlaze. Hned nato jsme byli rozděleni 
do dvou novinářských skupin, abychom o této detektivní 
zápletce něco zjistili. Potřebné indicie jsme získali na 
různých místech po Bludově. Orientovali jsme se podle 
map, které jsme museli (předstíráním, že jsme na jejich 
straně) získat od dvou mafiánských organizací. Některé 
z těchto indicií však byly zašifrované a nebylo lehké je 
rozluštit. Po zjištění motivu i pachatele jsme jako správní 
investigativní novináři o této vraždě napsali objektivní 
článek, který byl následně vedoucími zhodnocen. Po  
zvládnutí tohoto náročného úkolu jsme si mohli jít nad  
ránem zaslouženě odpočinout!
Ráno jsme měli už jen rozcvičku, úklid a šli jsme domů.

 br. Ondřej Ryszkowski – Ondra
Junák, středisko Františka Pecháčka Bludov

foto: Anna Balíková

z našich akcí. Hlavně ale plánujeme, kam se podíváme, až  
nastane vycházkové počasí.   
 Zjara chodíme obdivovat kytičky. Do údolí Březné 
sněženky a bledule, do Stráně sasanky, dymnivky  
a zapalice, do Strejčkova lomu koniklece a k Horní  
Lipové orchideje. V minulé sezóně jsme prozkoumali  
také okolí Rudy, Starého Města a Štědrákovy Lhoty,  
v Sobotíně jsme si prošli mineralogickou stezku.  Někdy 
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se vydáme i do měst. V Šumperku jsme nejen obdivova-
li orloj, ale také jsme s průvodkyní prošli malou Vídeň.  
Díky odbornému výkladu jsme více poznali i Litovel– 
Moravské Benátky. Jednou ročně vyrazíme na celodenní 
výlet. Loni to bylo do Bílé Vody, Javorníku a Račího údolí.  
 Přírodu nejen obdivujeme, proto chodíme každoročně 
uklízet bludovskou naučnou stezku po neukázněných  
výletnících.
 Kdo chce vědět, kam se vydáváme, může sledovat 
stránky Turisté z Bludova (www.blutu.estranky.cz). Jsou 
poměrně hodně sledované, již jsme zaznamenali více než 
270 000 zhlédnutí.
 Tak ať se nám vydaří i letošní „trhání bot“!

Jana Holinková
foto: Bohuslav Straka

Vážení spoluobčané,
je duben a tak jako každý rok, brzy oslavíme 24. dubna 
svátek svatého Jiří.
 Dovolte mi, abych vás seznámil s aktivitami, které  
vyvíjí Nadační fond s názvem „Okolo Bludova“.
 Nadační fond „Okolo Bludova“ vznikl koncem roku 
2020. Jeho zakládajícími členy jsou občané obce Bludova 
a jeho příznivci, milovníci přírody a památek, zejména 
v Bludově a okolí. Nadační fond byl založen za účelem 
zajištění prostředků a jejich použití pro výstavbu a obnovu 
drobných venkovských staveb a podporu komunitního 
života na venkově.
 Jako nejbližší úkol si Nadace stanovila postavit malý 
památník pro patrona obce Bludova, sv. Jiří. Patronem 
obce se stal sv. Jiří již koncem 13. století, kdy byla v obci 
založena farnost s kostelem. V minulých letech se nám 
podařilo zajistit finanční prostředky pro zhotovení plastiky 
sv. Jiří (výtvarnice paní Koverdynská z Nového Malína). 
Architekt Jiří Valert zpracoval návrh na stavbu památ-
níku. Místo pro umístění památníku sv. Jiří bylo vybráno 
u cesty ve Drážníku (pod Brusnou). Obec Bludov laskavě 
poskytla část pozemku k osazení dřevěné plastiky sv. Jiří. 
Vybrané místo je při procházkách hojně navštěvováno jak 
bludovskými občany, tak i turisty, kteří míří na rozhlednu 
Brusinka.
 Aby bylo možno památník sv. Jiří zrealizovat, je nut-
né, kromě vlastní práce, nashromáždit dostatek finančních 
prostředků na stavbu.
 Pokud vás náš záměr zaujal, rádi bychom vás touto  
cestou požádali o sponzorský dar či příspěvek, který jej 
podpoří tento záměr. Budeme vděčni za jakoukoli pomoc 
(finanční či  materiální podporu). Rádi se s vámi dohod-
neme telefonicky, e-mailem nebo na osobní schůzce.

Za Nadační fond „Okolo Bludova“
Ing. Milan Klimeš

předseda správní rady Nadace
8. května 63, 789 61 Bludov

tel: 608 769 733   
e-mail: milanklimes54@gmail.com
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Naučte se správnou a efektivní techniku severské chůze, zapojte 90 % svalů těla  
s Instruktorkou kondiční chůze s akreditací MŠMT a to vždy s úsměvem :-)

KDE: v Šumperku a okolí (Bludov, Rapotín, Nový Malín...), první sraz je na  
parkovišti U Sanatoria v Šumperku

CENA: 1 200 Kč včetně zapůjčení holí – možnost příspěvku zdravotních pojišťoven

JARNÍ KURZ NORDIC WALKING

FYZICKÁ KONDICE   |   REDUKCE VÁHY   |   ZDRAVÉ SRDCE A TĚLO   |   ROVNÁ ZÁDA   |   PŘÍRODA   |   PSYCHICKÁ POHODA

KDY: každé úterý od 16. 4. 2024 v 16:30 hodin

Informace a přihlášky (do 31. 3. 2024): Andrea Brokešová  | web: www.chodimesusmevem.cz 
tel.: +420 602 791 092  |  e-mail: andrea.brokesova@seznam.cz  |  fb: @chodimesusmevemnordicwalking

V ŠUMPERKU A OKOLÍ

OMEZENÝ POČET ÚČASTNÍKŮ: 10 osob

PROGRAM LEKCÍ: rozcvičení, výuka, procvičování správné techniky, závěrečné  
protažení, poznávání nových míst, čerpání z přírody, dobrá parta, individuální  
přístup, vše s pohodou a úsměvem – moc se těším 

CHODÍME S ÚSMĚVEM :-)

PRO KOHO JE KURZ VHODNÝ: pro každého, kdo má rád zdravý pohyb v přírodě  
a chce si zlepšit kondici, redukovat nadváhu, napravit záda... pro začátečníka  
i pokročilého (doporučuji absolvovat základní kurz 4. 4. nebo 9. 4.), pro každou 
věkovou i výkonnostní skupinu

8 LEKCÍ: 8×1,5 až 2 hodiny kolem 5 km
ZAHRNUJE:

Naučte se správnou a efektivní techniku severské chůze, zapojte 90 % svalů těla  
s Instruktorkou kondiční chůze s akreditací MŠMT a s úsměvem :-)

TRASY: Šumperk - směr Nové Domky do 5 km
              Bludov - směr Bludovská stráň do 5 km

CENA: 350 Kč včetně zapůjčení holí (možnost koupě s poradenstvím  
a slevou), doba lekce 120 – 150 minut

ZÁKLADNÍ KURZY NORDIC WALKING

FYZICKÁ KONDICE   |   REDUKCE VÁHY   |   ZDRAVÉ SRDCE A TĚLO   |   ROVNÁ ZÁDA   |   PŘÍRODA   |   PSYCHICKÁ POHODA

KDY: Šumperk – čtvrtek 4. 4. 2024 v 15:30 – sraz na parkovišti U sanatoria  
         Bludov – úterý 9. 4. 2024 v 15:30  – sraz na parkovišti u nádraží Bludov

Informace a přihlášky (do 31. 3. 2024): Andrea Brokešová  | web: www.chodimesusmevem.cz 
tel.: +420 602 791 092  |  e-mail: andrea.brokesova@seznam.cz  |  fb: @chodimesusmevemnordicwalking

MOŽNOST NAVÁZAT NA PODZIMNÍ KURZ: od 16. 4. 2024 každé úterý v 16:30 – 8 lekcí
OMEZENÝ POČET ÚČASTNÍKŮ: 3 – 8 osob

CO S SEBOU: vrstvené funkční oblečení, nízké lehké sportovní boty do přírody, 
malý batoh nebo ledvinku, vodu, tyčinku a dobrou náladu :-)

CHODÍME S ÚSMĚVEM :-)

PROGRAM: seznámení s Nordic Walking – historie, vliv na kondici, zdraví 
a pohodu, správné hole, technika v praxi, rozcvičení, protažení, individuální 
přístup – moc se těším 

ŠŠUUMMPPEERRKK,,  BBLLUUDDOOVV


